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Zápis z jednání Komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství  

 
 

Zápis č. 1/ 2023 

Termín : 8.2.2023, 17.00 hod 

Místo : Městský úřad Úvaly, Arnošta z Pardubic 95, 250 82 Úvaly 

Rozdělovník : členové komise 

Přítomní členové  : Ing. Jindřiška Pilná, Mgr. Jaromíra Borecká, Petr Urban, Ing. 

Jitka Maco, Miloslav Kolařík, Mgr. Petra Charvátová, Mgr. Jan 

Špaček, 

   

Hosté  : Ing. Renata Stojecová, Bc. Markéta Rydvalová, Bc. Miloš Ulrich, 

Jaroslav Špaček, Radek Baroch, Stanislav Koula, Oldřich Bakos, 

Omluveni :  

Zapisovatel : Daniela Jahnová  

 

Stav přítomných  

 

V 17.00 hod bylo přítomno 7 členů komise životního prostředí a odpadového 

hospodářství, zasedání bylo oficiálně zahájeno.  

 

Program jednání   

Paní Ing. Jindřiška Pilná, jako předsedkyně komise zahájila jednání komise životního 

prostředí a odpadového hospodářství. V tuto chvíli bylo přítomno 7 členů komise 

životního prostředí a odpadového hospodářství. Komise je usnášeníschopná. Paní Pilná 

přivítala členy komise a seznámila přítomné členy komise s programem jednání pro 

komisi životního prostředí a odpadového hospodářství a předala úvodní slovo paní 

starostce Bc. Markétě Rydvalové. Paní starostka přivítala členy komise a poděkovala 

členům komise za jejich práci a aktivní podílení se na chodu města, jako poradního 

orgánu rady města.   

 

Bod Předmět 

 

1) Rybníky – činnost Českého rybářského svazu, místní organizace Úvaly  

2) Odpady – činnost Technických služeb města Úvaly  

3) Městská zeleň – údržba, plán v roce 2023  

4) Strategický rozvojový plán města Úvaly  

5) Ostatní  

 

Byl zahájen program jednání komise životního prostředí a odpadového hospodářství.  

 

Odchod v 17:10 hod. Bc. Markéta Rydvalová   
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1) Odpady – činnost Technických služeb města Úvaly  

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 1 a předala slovo panu Jaroslavu 

Špačkovi, vedoucímu Technických služeb města Úvaly.    

 

Pan Špaček informoval členy komise o činnosti Technických služeb města Úvaly.   

 

Od 16.11.2022 probíhá úklidové kolečko. Svoz odpadů se týká maloobjemových, 

objemnějších a velkoobjemových odpadů, které nemohly být umístěny do popelnicových 

nádob nebo kontejnerů na separované odpady.  

 

Bioodpad se nesváží.  

Občané mají celoročně několik možností, kam umístit bioodpad, a to: 

- bio popelnice 

- sběrný dvůr 

- kompostování na vlastní zahradě 

- kontejner (za úplatu) 

 

 Celou akci na území města Úval zajišťují pracovníci Technických služeb města Úvaly.  

 

Dále se nesváží nebezpečné odpady (např. zbytky barev, laků, kyselin, olejů, autobaterie, 

pneumatiky apod.) a také suť, kameny a zemina, tyto odpady je možné odvézt do 

sběrného dvora. Nově byly zavedeny tzv. „Elektročtvrtky“. Jde o svoz např. lednice, 

televize, počítače a monitory, mobilní telefony a další drobná elektrozařízení. Další 

úklidová kolečka se chystají v roce 2023 na duben-červen a září-říjen. Tato varianta svozu 

přímo od domu je výhodnější z ekonomického hlediska.  

Od prosince roku 2021 mají TS k dispozici dvě svozová vozidla. TS jsou výrazně 

flexibilnější. Navýšil se počet svozů na separovaných odpadech, papír a plast se sváží 

dvakrát v týdnu, a to všechna separovaná místa. Celkové množství všech odpadů 

ve městě za rok 2021 byl celkem 2318 t a za rok 2022 celkem 2351 t.  

Svozový harmonogram odpadů:  

- sklo, kov, tetrapak se sváží jedenkrát za 14 dní – svozové okruhy jsou zveřejněny na 

webu www.tsuvaly.cz  

- bioodpad se sváží jedenkrát za 14 dní ve dvou svozových dnech – svozové okruhy jsou 

zveřejněny na webu www.tsuvaly.cz 

Svoz bioodpadů v zimě je aktualizován na webu www.tsuvaly.cz 

V rámci odpadového hospodářství se zvažuje přechod na systém door to door. Jedná se 

o svoz vybraných odpadů přímo od domu, a to přidáním popelnice na papír a plast. Vše 

záleží na financích prostředcích. Zpracovává se studie, abychom mohli zažádat o dotaci. 

Dotační titul je již vypsán. Máme připravené druhé svozové auto. Počítáme s tím, že 

budou ponechány tři centrální stanoviště se všemi komoditami – papír, plast, sklo, 

železo, tetrapaky a olej. Místa budou monitorována kamerou. Realizace se předpokládá 

v roce 2024.  

 

http://www.tsuvaly.cz/
http://www.tsuvaly.cz/
http://www.tsuvaly.cz/
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Informace ke sběrnému dvoru: 

 

PROVOZNÍ DOBA ZAŘÍZENÍ: 

ÚT:   14:00 – 18:00 

ST:   13:00 – 17:00 

PÁ:   13:00 – 17:00 

SO:    8:00 – 16:00 

Sběrný dvůr funguje pro občany jako samoobslužný.  

 

Sběrný dvůr využívají i okolní obce jako Přišimasy, Škvorec, Hradešín, Zlatá a Březí. Obce 

mají uzavřenou smlouvu o převzetí odpadu na sběrný dvůr.  

 

Paní Stojecová informovala členy komise, že v těchto dnech proběhne kontrola 

živnostníků v Úvalech, kteří nejsou zapojeni do městského odpadového systému obce. 

Živnostníci budou kontrolováni, zda správně likvidují živnostenský odpad a zda mají 

uzavřené smlouvy se svozovými společnostmi, popř. zda odvážejí odpad na sběrný dvůr.  

 

Dále pan Špaček informoval členy komise, že se o městskou zeleň stará zahradník pan 

Filip Drsek a o stromy arborista pan Vojtěch Mráz, kteří jsou zaměstnanci TS. V současné 

době proběhlo školení pana Mráze. Výsadbu zeleně pro město provádí také společnost 

Bonsoft s.r.o.     

 

Veškeré informace týkající se sběrného dvora a svozu odpadů jsou aktualizovány na 

webových stránkách technických služeb.  

 

Pan Špaček poděkoval panu Bakosovi a panu Urbanovi za pomoc při výsadbě stromů.  

 

Diskuse: 

Pí. Marco: Se dotazovala na přechod na systém door to door.  

Pí. Borecká: Dotaz na svoz velkoobjemových odpadů během ledna.  

Pí. Pilná: Dotaz na problém se živnostníky, jak to mají s odpady.  

Pí. Pilná: Dotaz na kompostárnu v Úvalech. 

Pí: Pilná: Dotaz na školení zaměstnanců.  

Pí. Maco: Dotaz na místa pro sběr oleje.   

 

 

Text usnesení č. 1/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.   

Pro 7 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

Odchod v 17:45 hod. Jaroslav Špaček   
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2) Rybníky – činnost Českého rybářského svazu, místní organice Úval 

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 2 a předala slovo panu Barochovi.  

Český rybářský svaz, z.s. místní organizace Úvaly (ČRS) má s městem Úvaly uzavřenou 

Smlouvu o nájmu pozemků dle § 2201 a násl. a o podnájmu pozemků § 2215 a násl. 

občanského zákoník. Město Úvaly touto smlouvu přenechalo ČRS k užívání:  

1) Horní Úvalský rybník, 

2) Lhoták 

3) Komoru a obtokovou strouhu – pozemek parc.č. 3879/4 

4) Přístupovou cestu k sádkám – pozemek parc.č. 314/1 

5) Kalák 

6) Jámy 

 

Rybník Fabrák má pronajatý Český rybářský svaz, Územní svaz města Prahy jako 

sportovní revír.     

 

Rybáři obhospodařují tyto rybníky z pohledu rybářů, jedná se rybochovné rybníky a 

vyprodukované ryby slouží k nasazování ryb na rybářské revíry, jak v Úvalech, tak i toku 

řek Sázavy, Vltavy a Labe.  

 

Posledních šest let probíhá kompletní rekonstrukce sádek, a to odbahněním a 

vyčištěním rybníků.  

 

Dále se ČRS stará o Hostínský rybník, který je v soukromém vlastnictví. 

 

Pan Baroch dále informoval, že došlo v Úvalech na podzim loňského roku k havárii vody. 

Město Úvaly bylo informováno Hasičským záchranným sborem ČR a následně i Českým 

rybářským svazem, organizací Úvaly o nestandardním vysokém úhynu ryb na 

Škvoreckém potoku a Horním Úvalském rybníku. Dle dostupných informací došlo k 

úhynu cca 150 kg ryb. Na místě událostí byla přítomna i Policie ČR, odbor životního 

prostředí a vodoprávní úřad Brandýs nad Labem. Současně jsme byli ve spojení s 

vedením městyse Škvorec, který rovněž zjišťoval možné příčiny úniku neznámých látek 

do vodního toku. Zřejmě došlo k technické poruše na ČOV ve Škvorci. V současné době 

čekáme na výsledky vyšetřování ze strany Policie ČR. Pan Baroch sdělil, že vzorky vody 

po havárii odebral vodoprávní úřad Brandýs nad Labem. Kvalitu vody monitorují také 

přímo ryby. 

 

Pan Baroch se také vyjádřil k revitalizaci Horního a Dolního Úvalského rybníku. Dle jeho 

sdělení jsou zpracovány projektové dokumentace, které byly doplněny dle návrhů 

komise životního prostředí. Byla provedena kontrola ze strany Ministerstva životního 

prostředí a navrhované změny (např. středový ostrůvek, zpevnění břehů z obou stran) 

nebyly odsouhlaseny.   

 

Pan Koula také informoval, že ČRS pokračuje na výstavbě nové rybářské chaty.  

Pan Baroch vyslovil přání, aby se zástupce ČRS stal členem komise životního prostředí a 

odpadového hospodářství.  

 



Zápis č. 1/2023 – 8.2.2023 

 
5/7                                                      

 

Diskuse: 

Pí. Pilná: Jak probíhá kontrola vody? Pan Baroch odpověděl, že kvalitu vody monitorují 

přímo ryby.  

P. Ulrich: Kdy budeme mít závěry z vyšetřování havárie ze strany Policie ČR?  Vyšetřování 

stále pokračuje, zřejmě budou přizvání znalci.  

P. Kolařík: Navrhuji, aby pan Baroch požádal provozovatele ČOV ve Škvorci o předložení 

provozního řádu a aby ukázali odebrané vzorky vody a likvidování kalu. To je pro 

provozování ČOV důležité.   

Pí. Pilná: Dotaz na paní Stojecovou, zda by nemělo město Úvaly vstoupit do jednání s 

městysem Škvorec.  Paní Stojecová odpověděla, že je město Úvaly ochotno vstoupit do 

jednání s městysem Škvorec.  

 

 

Text usnesení č. 2/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí a doporučuje městu 

Úvaly zahájit jednání ve spolupráci s Povodím Labe 

s obcemi Škvorec a Přišimasy o provozování ČOV 

v kontextu s kvalitou vypouštěné vody do vodotečí.    

Pro 7 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

Odchod v 18:45  hod. pan Radek Baroch a pan Stanislav Koula 

 

 

3) Městská zeleň – údržba, plán v roce 2023 

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 3 a předala slovo paní Stojecové.   

 

Paní Stojecová informovala, že bude letos probíhat pouze náhrada za uschlé a polámané 

stromy a budou realizovány menší projekty. Je to z důvodu nedostatku finančních 

prostředků.  

Pan Mráz prováděl ozdravný řez na stromech na Slovanech, v ulici Kožíškova a v ulici 

Vítězslava Nováka. TS provedly údržbu a obnovení stromků v remízkách na Přišimasy.  

 

Odchod v 19:00 hod. Mgr. Petra Charvátová 

 

Diskuse: 

Pí. Pilná: Dotazovala se na ořez výmlatků stromů podél silnice na Dobročovice. Dle 

sdělení paní Stojecové, bude provedeno v jarních měsících.  

 

 

Text usnesení č. 3/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství a 

bere tento bod na vědomí.   

Pro 6 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 
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4) Strategický rozvojový plán města Úvaly  

Paní Pilná na úvod seznámila členy komise s bodem č. 4 a sdělila, že jsme obdrželi 

podnět od vedení města, abychom navrhli a doporučili změny strategického rozvojového 

plánu města.  

 

RM by měla stanovit, jakým směrem by se měl strategický rozvojový plán města ubírat.    

 

Diskuse: 

Pí. Maco: Měli bychom vědět zadání, kam bude směřovat strategický rozvojový plán 

města. Bez zadání to dnes nevyřešíme.   

Pí. Borecká: Kdo bude aktualizovat strategický rozvojový plán města. Bude předán 

k aktualizaci firmě. 

P. Špaček: Komise životního prostředí se týkají celkem tři témata – vzduch, voda a 

životního prostředí. Město by mělo přijít s koncepcí a my bychom se k tomu poté mohli 

vyjádřit.  

 

Text usnesení č. 4/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.   

Pro 6 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 

 

5) Ostatní 

- Paní Stojecová navrhla, směnu městského pozemku parc.č. 3986/28 v lokalitě Na Vinici 

s jiným pozemkem v soukromém vlastnictví z této lokality, a to z důvodu propojení cest 

(okružní cesta) pro pěší. Budou osloveni soukromí vlastníci v této lokalitě s možností 

směny, darování či prodeje pozemku.  

 

- Paní Stojecová informovala členy komise ohledně nového územního plánu. Návrh 

nového územního plánu prošel v loňském roce veřejným projednáním a v současné 

době se bude vedení města rozhodovat, zda se půjde cestou již projednaného návrhu 

nového územního plánu a budou vypořádány  námitky a připomínky a bude opakované 

veřejné projednání nebo se bude schvalovat nový územní plán a bude nové veřejné 

projednání.   

- Paní Stojecová dále informovala členy komise  na dotaz týkající se návrhu na 

rozparcelování pozemků a výstavbu inženýrských sítí včetně komunikací v lokalitě Nad 

Okrájkem společností Úvaly u koupaliště s.r.o., na pozemcích parc. č. 2900/1, 2860/2, 

2860/1, 3076/1 a 3075/1 k.ú. Úvaly u Prahy. V této lokalitě má vzniknout 13 rodinných 

domů na pozemcích o velikosti 800 – 900 m2 o jedné bytové jednotce, veřejná 

infrastruktura a technická infrastruktura. - Paní Stojecová sdělila, že zatím není uzavřena 

plánovací smlouva, projekt bude realizován.  Dle názoru pana Špačka je hodnotnější, aby 

město zachovalo tyto pozemky tak, jak jsou.  

- Paní Pilná navrhla, aby členové komise zasílali průběžně připomínky a nápady e-

mailem.  
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Text usnesení č. 5/2023 Výsledek hlasování 

Komise životního prostředí a odpadového hospodářství 

bere tento bod programu na vědomí.   

Pro 6 

Usnesení bylo přijato  Proti 0 

Zdržel se 0 

 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 20:00 hod.  
Zapsala: Daniela Jahnová 
Ověřila:  Ing. Jindřiška Pilná   


